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Økonomiudvalget

Dagsorden for møde i 
økonomiudvalget

torsdag d. 11-02-99 kl

Deltagere:

Ole Find Jensen 
formand

Jens-Chr. Børresen 

Svend Erik Isakson 

Lissi Pedersen 

Benny Pedersen 

Carsten Bo Johansen 

Bibi Barslund Sørensen

Mødet hævet ld.: \ c>

16.30 i udvalgsværelseII _

Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 18 til 38 inkl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.
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Økonom indvalget

Økonomiudvalgsmødet d, 11-02-99

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid

18 Revurdering af de kommunale anlægsbudgetter for 1999 JK 12520
J9 Anlægsregnskaber vedr. diverse anlæg AJ 12503
20 Økonomiske konsekvenser af finanslovaftalen 1999 for 

arbejdsmarkedsafdelingen AE 12426
21 Blå flag - Turisme AJ 12432
22 60 ungdomsboliger - Godkendelse af skema B JK 12523
23 Udbygning af Solbakkeskolen BN 12438
24 Handlingsplan for kloakfomyelse i Jægerspris kommune MTP 12459
25 Ansøgning om tilladelse til etablering af nyt 

spildevandsrensningsanlæg - planloven §35 AS 12393
26 Antennemast på Kulhus GI. Losseplads HEJ 12070
27 Reform af naturgassektoren i Danmark SA 12468
28 Takststigning på afgiftpligtigt affald HPS 12458
29 Afskrivning af restancer JH 12505
30 Oversigt over restancer JH 12504
31 Detailhandelsplanlægning - tværkommunalt/amt samarbejde SA 11433
32 Regionplan 2001, Frederiksborg Amt indleder 

planproceduren ved udsendelse af beretning m.v. SA 12517
33 Efterretningssager BD 9675
34 Meddelelser fra; BD 9441

Lukket dagsorden

Punkt Resumé Init. Sagsid

35 Tilbud på køb af erhvervs areal JK 12521
36 Udbud - tilbud på rengøringsartikler/indgåelse af 

samhandelsaftale. PH 12506
37 Storskrald - forlængelse af kontrakt SA 12357
38 Meddelelser fra: BD 9438
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Punkt 18

MødeiØKd. 11-02-99

Journalnr. BM-00.01009 Sagsid: 12520 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

Revurdering af de kommunale anlægsbudgetter for 1999

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Regeringen og Kommunernes Landsforening har i december 1998 drøftet de kommunale 
budgetter for 1999. Parterne konstaterede at de vedtagne anlægsaktiviteter for 
primærkommunerne i 1999 ligger 0,8 mia. kr. over det aftalte niveau.

Regeringen og KL blev enige om, at kommunerne skal revurdere anlægsaktiviteterne for 1999 
med henblik på, at reducere det vedtagne niveau med 10%.

Jægerspris kommune har i 1999 budgetteret 14,2 mio. kr. på udgiftssiden og 8,8 mio. kr. på 
indtægtssiden. Nettoudgiften er 5,4 mio. kr. og reduktionen vil udgøre 540.000 kr.

I samme forbindelse er udgifterne for anlæg i 1998 opgjort. Det kan konstateres, at opstart på 
nogle projekter på den vedtagne 1998-investeringsoversigt først kan forventes igangsat i 1999. 
Dette ville i forhold til regeringen og KL's udmelding skabe et større problem for Jægerspris 
kommune, idet anlægaktiviteterne i 1999 ikke ville kunne reduceres men forøges.

Derfor er der foretaget en revision både for 1998 og 1999. Den reviderede investeringoversigt er 
vedlagt som bilag. Den reviderede investeringsoversigt indstilles til godkendelse.

Samtidig amnodes om frigivelse af samtlige rådighedsbeløb under 1,0 mio. kr. samt 500.000 kr. 
til renovering af kloakledninger (projekteringsudgifter).

Beslutning:
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Punkt 19

M ødeiØ K d. 11-02-99

Journalnr. BM-00.01008 Sagsid: 12503 Sagsbehandler: AJ/BOG Fmd. init.

Anlægsregnskaber vedr. diverse anlæg

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Økonomisk afdeling fremsender anlægsregnskaber vedr.:

+ = Mindreforbrug 
- = Merforbrug

Sted Anlægsudgift Bevilling Mer/mindre-
udgift/indtægt

Ombygning af Neder-Dråby
rensningsanlæg 7.374.927,55 7.550.000 175.072,45
Stenhøj 3.540.842,95 3.550.000 9.157,05
Børnehuset Krabbedam 3.628.337,03 3.628.000 -337,03

Regnskaberne indstilles til godkendelse.

Beslutning:
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Punkt 20

Møde i SBKd. 26-01-99

Journalnr. BM-16,01.00036 Sagsid: 12426 Sagsbehandler: AE/RP _ Fmd. init.

Økonomiske konsekvenser af finanslovaftalen 1999 for 
arbej dsmarkedsafdelingen

Økonomi:
Som følge af den nye finanslovsaftale vil der i 1999 være en merudgift 
til nytilkendte førtidspensioner på: kr. 1.229.408,-

Derudover behandles der i forlængelse af finanslovsaftalen et lovforslag 
om en ændring af udgifter til sygedagpenge efter 52 uger. Såfremt dette 
forslag bliver vedtaget vil det betyde en merudgift i 2. halvår 1999 på: kr. 1.507.324,-

Bilag: beregninger af de økonomiske konsekvenser af finanslovsaftalen 1999

Sagsfremstilling:

Finanslovsaftalen 1999 indeholder to finansieringsomlægninger, som vil fa økonomiske 
konsekvenser for Jægerspris kommune i 1999. Det drejer sig om:

• Ændring af udgifterne til førtidspension
• Ændring af udgifterne til sygedagpenge efter 52 uger - det skal dog understreges, at der mht. 

dette tiltag foreløbig er tale om et lovforslag, som ikke er vedtaget.

I det vedlagte bilag er beregnet økonomiske konsekvenser, af de tiltag der følger af 
finanslovsaftalen. Beregningerne er baseret på følgende antagelser:

• At lovforslaget om ændrede udgifter til sygedagpenge efter 52 uger vedtages.
• At der ikke sker nogle ændringer i tilkendelsesmønsteret for førtidspensioner i 1999.

Der var i 1998 brutto 103 nytilkendelser af førtidspension og netto 16.
• At stigningen i antallet af relevante sygedagpengesager i 1998 ikke ændres i 1999.

Der var i gnsn. 41 sygedagpengesager over 52 uger i 2. halvår 1998.
• At der ikke sker en ændring i udgifterne til sygedagpenge og førtidspension i øvrigt.

I det omfang disse antagelser ikke holder vil tallene kunne ændre sig.

Der vil ske en udligning af kommunernes ekstra-udgifter over bloktilskuddene. Problemet er, at 
byrdefordelingen mellem kommunerne med hensyn til disse udgifter ikke er ligelig, hvorfor der 
ikke i fuldt omfang kan forventes en kompensation for ovenstående udgifter. Det skal dog i den
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forbindelse tilføjes, at der for begge finansieringsomlægninger overvejes overgangsordninger 
med henblik på at mindske en eventuel ulige fordeling af byrderne kommunerne imellem.

Økonomisk afdeling den 12.01.1999
Beløbet er ikke indeholdt i budgettet for 1999. Der indstilles, at der gives en tillægsbevilling.

Fællesforvaltningen den 13.januar 1999 -
Det indstilles at udvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet at udvide budgetrammen for 
førtidspensioner i henhold til den beregnede merudgift på kr. 1.229.408,-. Hvad angår pengene til 
de ændrede sygedagpengeudgifter afhænger dette foreløbig af lovforslagets vedtagelse.

Beslutning:

Udvalget bad om at fa sagen forelagt på de kommende møde i april mhp. en konkret 
stillingtagen.

Sagen forelægges økonomiudvalget til orientering.

Møde i ØK den 11-02-99

Beslutning:
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Punkt 21

Mode i SDK d. 26-01-99

Journalnr. BM-09.19.00 Sagsid: 12432 Sagsbehandler: AJ/BOG Fmd. init.

Blå flag - Turisme

Økonomi: KR. 22.500,- 

Sagsfremstilling:

I lighed med tidligere år, ansøger kultur- og fritidsafdelingen hermed om frigivelse af midler til 
arrangementet Blå Flag.

Blå Flag kampagnen er europæisk og sætter fokus på strande og badevandskvaliteter. For at få 
tildelt det blå flag , skal der hvert år sendes et antal badevandsprøver til Blå Flag Juryen. Der skal 
tages prøver mindst hver 14. dag i hele bade sæsonen. Derudover er der en række andre kriterier, 
der skal være opfyldt i hele sæsonen.

Nogle af disse kriterier er:

• at der skal være information om den aktuelle badevandskvalitet
• at der skal være information om kampagnen
• at der skal være sikkerhedsudstyr og toiletfaciliteter
• at stranden holdes ren
• at der skal afvikles ca. 5 arrangementer på en Blå Strand i løbet af sommeren.

Kampagnen har bl.a. en turistmæssig værdi, idet flaget er internationalt og signalerer:
• rent vand
• ren kyst
• sikre forhold
• aktiviteter
• information om natur og miljø

I 1996, 97 og 1998 har Kulhuse Strand haft status som Blå Flag Strand med flag.
Stranden er blevet renset af VesterMose Fritidsklub, Teknisk Afdeling står for det praktiske med 
hejsning af flag, afhentning af affald, og endelig står Rejsestalden for det kulturelle islæt med 
planlægning af arrangementer og afvikling af disse.
Selve flaghejsningen er den 5. juni og her er det Turistchefen, der sørger for standerhejsning 

m . m .

De anslåede udgifter til Blå Flag 1999 vil være:
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Flag kr. 5.500
Strandrejsning (incl. T-shirts) ki*. 6.000
Aktiviteter ki*. 8.000
Klargøring (redningskrans, informationstavler m.v.) kr. 3.000

Anslået udgifter: kr. 22.500

Økonomisk afdeling, den 13. januar 1999:

På kontoen for erhverv og turisme, er der på budget 1999 afsat kr. 446.500,-. 
Det anbefales, at dette beløb i år 2000 og fremover reduceres med 22.500,- der 
afsættes på en særskilt konto til

Fællesforvaltningeii. den 12. januar 1999:

Det indstilles,

1) at udvalget godkender ansøgningen med det ansøgte beløb,

2) at udvalget anbefaler overfor økonomiudvalget, at der fastsættes 
et beløb på budgettet til deltagelse i “Blå flag”.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen.

Møde i ØK den 11-02-99 

Beslutning:

Jr. nr.: -
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M ødeiØ K d. 11-02-99

Journalnr. BM-03.02.00 Sagsid: 12523 Sagsbehandler: JK/BOG Fmd. init.

60 ungdomsboliger - Godkendelse af skema B

Økonomi: 231.600 

Sagsfremstilling:

Dansk Boligselskab fremsender skema B til godkendelse vedr. 60 ungdomsboliger.

Jvf. boligselskabets skil velse af 3. februar 1999 har der været afholdt licitation. Resultatet blev, 
at det billigste tilbud var. ca. 27% højere end det fremsendte budget i skema A. I samarbejde med 
rådgiver og tilbudsgiver er projektet blevet forenklet på nogle hovedområder som fremgår af 
skrivelsen. Forenklingen har betydet en reduktion i håndværkerudgifteme på. ca. 2 mio. kr. til 
ialt 14,7 mio. kr.

Den samlede anskaffelsessum bliver herefter 20.090.000 kr. og betyder en kommunal 
grundkapital på 2.812.600 kr.

På byrådets møde i oktober 1998 blev skama A godkendt med en kommunal grundkapital på 
2.581.000 kr. Skema B betyder således en merudgift for Jægerspris kommune på 231.600 kr.

Forvaltningen skal foreslå, at såfremt skema B godkendes kan merudgiften finansieres ved en 
reduktion i de vedtagne anlægsudgifter for 1999.

Beslutning: ^

f e t  U c d :t c j v \ ø y n m j ^ ^

AT) . 9.3) \,W)C

dUrru Q L.gift1.5 0 © - .  G

jr. nr.: _________

n>i
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Punkt 23

M ødeiSBK d. 26-01-99

Journalnr. BM-82.20.04P16 Sagsid: 12438 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Udbygning af Solbakkeskolen

Økonomi:

Bilag:
Notat af 16.12.98 der viser behov for udvidelse-henholdsvis med og uden 8.-9. klasse.

Sagsfremstilling:

Skoleinspektør Vibeke Poulsen og pædagogisk konsulent Per Børsting-Andersen har lavet 
vedlagte notat, der viser behov for udvidelse - henholdsvis med og uden 8 .-9. klasse.
Behovene for udbygning af klasselokaler m.v. er opgjort i forhold til minimumsbehov og, hvad 
der kunne være ønskeligt. Vurderingen er baseret på de fødte antal børn - indtil 2004.
Herefter er anvendt prognosetallene, der må anvendes med stor forsigtighed. Dels er 
udbygningsmuligheder fra år 2004 og videre frem ukendte, og dels er der ukendskab til effekt af 
kommende sommerhus lovgivning. Ud fra adresselisten p.t. vurderer Solbakkeskolen, at der 
aktuelt er ca. 10 børn med adresse i sommerhusområderne.

Det fremgår, at når hver klasse skal have eget klasselokale er der brug for tilbygning af 5 ekstra 
lokaler og yderligere 3 lokaler i forbindelse med 8 .-9 . klasse.
En udbygning af denne størrelsesorden vil medføre, at skolen fremover vil råde over et 
tilstrækkeligt antal klasselokaler.
Der: peges herudover på, at det vil være ønskeligt med nogle grupperum, faglokaler samt 
indretning af legeplads. Behovene her er ens såvel med - som uden 8. - 9. klasse.
En udbygning med 8 klasselokaler vil medføre, at skolen vil have tilstrækkeligt med 
klasselokaler til at forestå undervisningen for egne børn i det fulde grundskoleforløb fra 1.- 
9.klasse. Folkeskoleloven bygger på et udelt grundskoleforløb fra 1.-9.klasse.

For at sikre, at der ikke bygges unødigt meget, vil man kunne overveje, at se skolens udbygning i 
sammenhæng med en udvidelse af skoletiden fra børnehave- til 3. klasse til at omfatte fra 8 - 14. 
Herved vil der kunne være fælleslokaler med fritidsordningen, og de akutte fritidsklubproblemer 
vil måske kunne blive løst ved samme lejlighed. Der vil i de nærmeste år ske en udvidelse af 
behov for klubpladser, der ikke vil kunne rummes inden for de nuværende pavillon-rammer.

Fællesforvaltningen den 11. januar. 1999:
Det indstilles til udvalget, at der nedsættes et hurtigt arbejdende byggeudvalg, der har til opgave 
at fremkomme med forslag til udbygning inden for rammerne af de afsatte 8,5 millioner kroner.
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Byggeudvalget fremkommer om fornødent med overvejelser over alternative 
finansieringsmuligheder (herunder ren kommunal finansieret, kombineret kommunal/privat, ren 
privat m.v.).
Udvalget skal se på mulighederne for at koordinere udbygningen med behovene for pladser til 
fritidsklub, fritidshjem m.v. - herunder eventuel udvidet skolegang fra 8-14 for bh.klasse til 
3.klasse.
Byggeudvalget foreslås nedsat med formanden for Social Bøme og Kulturudvalget som formand 
med repræsentanter fra bl.a skoleleder, personale- og forældrerepræsentanter fra 
skolebestyrelsen, repræsentant fra Kragebakken, teknisk forvaltning, økonomisk forvaltning og 
Børn og Ungeafdelingen.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen. 

Administrationen den 04.02.99.

Sagen fremsendes til økonomiudvalgets orientering.

Møde i ØK den 11-02-99

Beslutning:
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Punkt 24

Møde i TMU d. 28-01-99

Journalnr. BM-06.01.06P15 Sagsid: 12459 Sagsbehandler: MTP/TF Fmd. init.

Handlingsplan for kloakfornyelse i Jægerspris kommune

Økonomi: Forhold vedrørende økonomi vil foreligge på mødet 

Sagsfremstilling:

Bilag: Notat vedr. kloakfornyelse og handlingsplan for kloakfornyelse.

Jægerspris Kommune far i vinteren 1998/1999 gennemført spuling og TV- inspektion af ca. 15 
km kloakledninger. Desuden foretages en tilstandsbedømmelse af samtlige brønde, samt 
opmåling af brøndenes dæksler. Jægerspris Kommune deltager i arbejdet ved at finde og 
blotlægge brøndene. Arbejdet forventes færdigt i februar måned. Der har i mange tilfælde vist sig 
at være uoverensstemmelser imellem de eksisterende kort og de faktiske forhold.

Når resultaterne af TV- inspektionen foreligger, er ca. Vi af Jægerspris Kommunes 
hovedkloaknet TV-inspiceret. Resultaterne fra TV-inspektionen kan derefter indgå som et led i 
udarbejdelsen af en kloakfomyelsesplan samt en handlingsplan for kloakfornyelse i Jægerspris 
Kommune. Undersøgelsen af de 15 km ledning er starten på et større projekt, hvor Jægerspris 
Kommune over en årrække skal undersøge og forny kloaksystemet, så dette er velfungerende.

Målet er, at investeringerne i kloakfornyelse i Jægerspris Kommune sker ud fra en målsat og 
prioriteret plan, der er udarbejdet på baggrund af en helhedsvurdering. Der kan i forbindelse med 
kloakfornyelse være store omkostninger. Typisk kan en kloakfornyelse koste 2.000 kr./m.

I kloakfomyelsesforslaget for de 15 km kloakledning skal indgå :

• Kvalitetssikring af data, der er indkommet ved brøndrapporteme og TV-inspektionen.
• Udtegning af kloakkort bl.a. med resultaterne af TV-inspektioneme.
• Kortlægning af indsivende vand og drænvand til kloaksystemet (herunder fejltilslutninger).
• Foranstaltninger til at reducere den hydrauliske belastning på renseanlæggene.
• Gennemgang af den fysiske tilstand på baggrund at TV- inspektionerne.
• Vurdering af bassinernes størrelse og udløbsforhold set i forhold til vandløb, søer og fjorde 

samt belastningen på renseanlægget.
• Kortlægning af opstuvningsforhold,
• Prioriterede forslag til kloakfornyelse.

I handlingsplanen for kloakfornyelse indgår bl.a.:
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• Forslag til tidsplan for kloakfomyelsen i Jægerspris Kommune.
• Økonomisk plan for investeringerne i kloakfornyelse.
• Opsætning af mål for kloakfornyelse i Jægerspris Kommune.
• Omsætning af målene til operationelle tekniske beskrivelser, der kan bruges i hverdagen.
• Forslag til præsentation af fornyelsesplanerne.
• Forslag til prioriteret rækkefølge for de kommende kloakfomyelses-undersøgelser.

Ideen med handlingsplanen er, at der gennemføres en prioritering af de kommende 
fornyelsesprojekter. Desuden indbygges prioriteringsværktøjer i handlingsplanen, således at 
chancen for fejlinvesteringer mindskes.

I handlingsplanen fastlægges en rapporteringsform, der kan skaffe ensartethed i de fremtidige 
undersøgelser og rapporter, der skal udføres ved undersøgelser i forbindelse med kloakfomyelse. 
Brønde og ledninger undersøges og rapporteres på en bestemt måde, så der sikres en god kvalitet 
af det udførte arbejde, samt at kun “dårlige” ledninger bliver fornyet.

Teknisk Afdelings indstilling:

Hedeselskabet foretager kvalitetssikring af TV-inspektioneme, som et led i afleveringen af de 15 
km TV-inspektioner. I denne forbindelse anbefaler Teknisk Afdeling, at der indhentes tilbud fra 
COWI consult og Hedeselskabet, der begge har et godt omdømme mht. fornyelsesplanlægning.

Udarbejdelse af kloakfomyelsesplanen og handlingsplanen for kloakfomyelse, ønskes igangsat i 
januar 1999, så rapporten/rapporteme kan foreligge til temadebatten i TMU i juni måned.

Fællesforvaltningen, 17. januar 1999

Det indstilles, at der indhentes tilbud hos Hedeselskabet og COWi concult på en 
kloakfomyelsesplan for de 15 km kloak, der er TV-inspiceret, samt en handlingsplan for 
kloakfomyelse for den øvrige del at Jægerspris Kommunes hovedkloaksystem. Begge dele 
udarbejdes evt. i den samme rapport.

Teknisk Afdeling vurderer tilbudene og indgår en aftale med en af de rådgivende.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen. ’

Møde i ØK den 11-02-99
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Punkt 25

Møde i TM Ud. 28-01-99

Journalnr. BM-06.03.00P19 Sagsid: 12393 Sagsbehandler: AS/TF Fmd. init.

Ansøgning om tilladelse til etablering af nyt spildevandsrensningsanlæg - 
planloven §35

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Ansøgning om rensningsanlæg.

Regelgrundlag:
Efter Planlovens § 35, stk 1 må der ikke i landzone uden tilladelse fra landzonemyndigheden 
opføres ny bebyggelse eller foretages ændring i anvendelsen af ubebyggede arealer. Amtsrådet 
er landzonemyndighed for landzonearealer.

Efter Planlovens § 13, stk. 2, skal der tilvejebringes en lokalplan, før der gennemføres større 
bygge- og anlægsarbejder, som fremkalder væsentlige ændringer i det bestående miljø. Krav 
om lokalplan kan også begrundes i et ønske om at give borgerne lejlighed til at øve indflydelse 
på planlægningen. Det er op til Byrådet at foretage en konkret vurdering af om et projekt 
medfører lokalplanpligt.

Sagsfremstilling:
Elkraft har den 7. jan. 1999 ansøgt om landzonetilladelse til etablering af et rensningsanlæg på 
Kyndbyværkets område. Amtsrådet er landzonemyndighed, men Jægerspris Kommune har 
mulighed for at anbefale en landzonetilladelse over for amtet.

Efter “Recipientkvalitetsplan for Iseijord og opland” skal Kyndbyværket udbygge sit 
rensningsanlæg fra at være mekanisk/biologisk til at være mekanisk/biologisk med kvælstof- 
og fosforfjemelse.

I lokalplan 58 for Kyndbyværket er det bestemt, at rensningsanlægget med den nuværende 
beliggenhed, kan udbygges til at opfylde recipientkvalitetsplanens bestemmelser. Men ved 
Kyndbyværkets gennemgang af det eksisterende rensningsanlæg, er det konstateret, at anlægget 
er så nedslidt, at det ikke er hensigtsmæssigt at udbygge det.

Kyndbyværket har undersøgt alternative placeringsmuligheder indenfor lokalplanområdet, bl.a. 
på selve kraflværksområdet. Men denne mulighed er opgivet, fordi det må forventes, at 
rensningsanlægget på længere sigt primært skal betjene beboelsesområdet.
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Det nye rensningsanlæg ønskes placeret ca. 100 m sydøst for det eksisterende anlæg lige 
udenfor lokalplanområdet og i landzone. Det eksisterende anlæg ligger i en afstand af 100 m til 
nærmeste beboelse og det nye anlæg vil have en afstand af ca. 60 m til nærmeste beboelse. 
Elkraft oplyser, at den forholdsvis tætte placering på boliger har betydet, at der ved 
projekteringen er lagt særlig vægt på, at støj- og lugtgener fra anlægget skal undgås.

Rensningsanlægget er dimensioneret til 800 PE og skal behandle husspildevand fra Kyndby 
Huse med ca. 160 husstande, samt modtage sanitært spildevand fra Kyndbyværket. Der vil 
blive etableret en slamtank med en lagerkapacitet på 20 døgn. Slammet påregnes kørt til 
Tørslev Rensningsanlæg. Det er ikke undersøgt om Tørslev Rensningsanlæg har ledig kapacitet 
til at modtage slam fra Kyndbyværket. Sand og ristestof vil blive deponeret på losseplads efter 
kommunens anvisninger.

Det nye rensningsanlæg er placeret tæt ved Kyndby Vandværk. I Regionplan 1997 er 
rensningsanlægget beliggende i udkanten af et beskyttelsesområde mod vandindvinding og i 
udkanten af kildepladszonen. Værket har oplyst at nærmeste aktive vandboring er ca. 250 m 
syd for anlægget. Der skal være min. 150 m mellem et rensningsanlæg og en vandboring, iflg. 
norm for almene vandforsyningsanlæg.

Udvalget for Teknik og Miljø i Frederiksborg Amt har den 6. november 1998 behandlet en 
ansøgning fra Elkraft om at etablere nyt rensningsanlæg ved Kyndbyværket. Elkraft skrev i 
ansøgning, at Elkraft var indstillet på sammen med Jægerspris Kommune at udarbejde en 
særskilt lokalplan for det område, hvor rensningsanlægget skulle placeres. Desuden skrev 
Elkraft, at man stillede spørgsmål ved nødvendigheden af, at der blev udarbejdet en VVM- 
vurdering for et anlæg med den projekterede størrelse. Elkraft anførte, at krav om VVM- 
vurdering ville betyde yderligere forsinkelse af udbygningen af rensningsanlægget på op til 2 
år, samt økonomiske konsekvenser af en ukendt størrelse for Kyndbyværket.
Aintets udvalg for Teknik og Miljø besluttede i henhold til Samlebekendtgørelsen bilag 2, pkt.
8 a, at det projekterede rensningsanlæg skulle gennemgå en VVM-procedure, fordi Jægérspris 
Kommune umiddelbart havde vurderet, at der skulle udarbejdes en lokalplan og et 
kommuneplanti Uæg for anlægget.

Teknisk Afdeling kan bekræfte, at der ved telefoniske forespørgsler fra Elkraft og amtet er 
blevet oplyst, at Elkraft administrativt forventede, at det ansøgte projekt krævede en lokalplan 
og evt. et kommuneplantillæg. Teknisk Afdeling har på et møde den 8. dec. 1998 haft hele 
sagen oppe til en revurdering og er kommet frem til, at det ansøgte rensningsanlæg har en 
størrelse, der ikke i væsentlig grad ændrer i det bestående miljø. Det drejer sig reelt om en 
flytning og en forbedring af et utidssvarende anlæg. Der er ikke tale om at kapaciteten af 
anlægget øges.
Landskabeligt er der en gevinst ved at det nye anlæg ikke længere bliver synligt fra kysten, men 
placeres i en naturlig sænkning i terrænet omkranset af beplantning.

Kyndbyværket har ansøgt om, at området ved det projekterede rensningsanlæg friholdes for 
strandbeskyttelse. Det er endnu ikke afklaret om rensningsanlægget vil blive friholdt for 
strandbeskyttelse. Efter § 15 i lov om naturbeskyttelse må der ikke ændres på tilstanden a f . 
kyststrækninger i en afstand af 300 m fra begyndelsen af den sammenhængende landvegetation.
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Amtsrådet har mulighed for at give dispensation for strandbeskyttelse efter § 65, stk 3 i lov om 
naturbeskyttelse.

Rensningsanlægget er beliggende i kystnærhedszonen. Efter planlovens § 5 b må der kun 
planlægges for anlæg i kystnærhedszonen, såfremt der er en særlig funktionel begrundelse for 
den kystnære beliggenhed. Teknisk Afdeling vurderer, at rensningsanlæggets placering ikke er 
i strid med bestemmelserne for kystnærhedszonen, fordi rensningsanlægget ikke vil være 
synligt fra kysten.

Teknisk Afdeling vurderer, at Jægerspris Kommune i et brev til amtet kan anbefale, at der 
meddeles en landzonetilladelse og gives dispensation for strandbeskyttelse. Desuden kan 
henstilles til amtet, at der i en efterfølgende udledningstilladelse i henhold til 
miljøbeskyttelsesloven sættes vilkår om, at der ikke bliver gener for de omkringboende i form 
af støj og lugt, samt at der etableres skærmende beplantning i fornødent omfang.

Indstilling
Det indstilles over for Økonomiudvalget og Byrådet, at Jægerspris Kommune anbefaler 
Frederiksborg Amt, at der meddeles en landzonetilladelse til det ansøgte rensningsanlæg, jf. 
planlovens § 35, stk. 1. Desuden anbefales, at der gives dispensation for strandbeskyttelse, jf. 
naturbeskyttelseslovens § 65, stk 3. Af hensyn til omkringboende anbefales det over for amtet, 
at der i udledningstilladelsen stilles krav om, at der ikke må opstå gener i form af støj og lugt, 
samt der etableres skærmende beplantning i fornødent omfang.

Beslutning:

I indstillingen ændres “udledningstilladelse” til “tilladelse efter planlovens §35”. 

Videresendes til økonomiudvalg og byråd.

Mode i ØK den 11-02-99

Beslutning:
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Mode i TMU d. 28-01-99

Journalnr. TF-02.01.00 „ Sagsid: 12070 Sagsbehandler: HEJ/TF Fmd. init.

Antennemast på Kulhus GI. Losseplads

Økonomi:

Sagsfremstilling:

For Tele Danmark A/S fremsender Rambøll, Bredevej 2, 2830 Virum ansøgning om tilladelse til 
opsætning af en 48 m høj antennemast.

Ejendommen er i henhold til kommuneplan beliggende i område K-04 (ved Skovsøen) og med 
følgende rammer for lokalplanlægning.
a) at områdets anvendelse fastlægges til offentlige formål (parkområde)
b) at området friholdes for bebyggelse.

Ansøgning om 48 m høj mast opsat på GI. Kulhusvej 106 har tidligere været behandlet. 
Ansøgningen kunne ikke imødekommes på grund af den sårbare beliggenhed.
På borgermøde den 19. juni 1997 blev der bl. a. fra Grundejerforeningen Hornsved stillet forslag 
om placering på den gamle losseplads.

Ejendommen er registreret som affaldsdepot efter depotloven.
Byggeri m.v. må ikke finde sted, før det med miljømæssige undersøgelser er dokumenteret, at 
registreringen som affaldsdepot ikke er nødvendig. Der kan blive tale om oprensning. I den 
forbindelse må det påregnes, at amtet vil stille vilkår om oprensning forud for, at et byggeri kan 
tillades påbegyndt. Sagen har været drøftet administrativt med amtet. En egentlig sagsbehandling 
og vilkårs fastsættelse vil først kunne ske, når det foreligger en konkret sag.

Den 23.9. 1998 har Rambøll fremsendt oplysninger om opsatte antennemaster i 
nabokommunerne Frederikssund- Frederiksværk - Hundested - Skibby og Skævinge.

Fællesforvaltningen f 1.10. 1998:
Såfremt byrådet er indstillet på at tillade byggeriet og dermed indgå aftale om udleje af arealet, 
vil dette kunne betinges af, at masten skal kunne anvendes af andre selskaber, samt at masten 
skal demonteres, såfremt den skulle blive overflødiggjort. Såfremt sagen ønskes fremmet på det 
foreliggende grundlag foreslår forvaltningen, at der afholdes et borgermøde påny i Skovens 
Forsamlingshus.

Indstilling:
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Det indstilles, at udvalget over for økonomiudvalget og byrådet anbefaler, at der på grundlag af 
den ændrede placering påny afholdes borgermøde om sagen i Skovens forsamlingshus. Sagen 
forelægges herefter påny til politisk stillingtagen.

Beslutning:

Udvalget godkendte indstillingen, idet det dog blev besluttet at gennemføre en høring før politisk 
behandling.

Fællesforvaltningen den 11. januar 1999.
Sagen har i perioden 25/11 1998 - 23/12 1998 været udsendt i høring ved 24 naboer, 3 
grundejerforeninger og Danmarks Naturfrednings forening.
Der er modtaget indsigelse imod projektet fra Joyce Lindevall, H.C. Ørstedsvej 42, 3. tv, 1879 
Frederiksberg C. (medejer af sommerhuset Solvej 9).

Den 17. december 1998 er der afholdt fornyet borgermøde om sagen i Skovens Forsamlingshus. 
Der var ffemmødt 9 borgere. Følgende hovedpunkter fremdrages fra dette møde,

1. Kan masten alternativt placeres ved savværket ? ( eller i skovkanten ved Nordskoven). Denne 
mulighed er efterfølgende undersøgt. RAMBØLL meddeler i sh\ a f23/12 1998, at man ved 
denne placering ikke vil kunne opnå den ønskede sendeeffekt.

2. Skal der opsættes advarselslys i masten ?. Efter henvendelse til Luftfartsdirektoratet er dette 
besvaret benægtende.

3. Er det muligt at opsætte en lavere mast ?. Spørgsmålet blev besvaret benægtende, da man ved 
lavere mast ikke vil kunne opnå den nødvendige sendeeffekt.

4. Kan man opnå erstatning for mistet udsigt ?. Foiyaltningen finder som udgangspunkt ikke, at 
forringet udsigt kan begrunde erstatning. Det er imidlertid op til den forurettede ved et e.v.t. 
civilt søgsmål at gøre et erstatningskrav gældende.

5. Vil telefonbokse i området blive nedlagt p.g.a. e.v.t. opførelse af mast ?. Tele Danmark 
nedlægger telefonbokse der ikke er rentable, så nedlæggelse vil kunne komme på tale.

6. Kan der komme andre operatører i masten, det må forventes, at Jægerspris Kommune e.v.t. vil 
betinge sig, at andre kan få adgang til masten ? . Masten vil være dimensioneret til andre 
operatører, og der forefindes standardaftaler vedrørende deling af master.

7. Vil der fremkomme støj fra masten ?. Tele Danmark har ikke haft støjproblemer i forbindelse 
med andre master. Spørgsmålet er herudover ikke bearbejdet.

Andre forhold.
Forvaltningen har den 6. januar aftalt med RAMBØLL, at firmaet fremsender følgende udkast til 
godkendelse:
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a. Dokument, der sikrer adgang til og fastsætter vilkår for andre operatører i masten.
b. Forslag til leje eller købsaftale for arealet.

Arealet er tidligere losseplads, og det er registreret som affaldsdepot, (nr. 225-02). Der skal for 
amtet være mulighed for undersøgelser med henblik på evt at stille krav om 
afværgeforanstaltninger.

Indstilling:

Det indstilles, at der på vilkår som anført nedenfor meddeles dispensation i forhold til § 6C i 
byggelovens (maks. byggehøjde 8,50 m) til opførelse af antennemast på 48 m.

1. Masten skal demonteres, såfremt den udtages af brug i mere end 1 år og arealet skal 
tilbageføres til oprindelig stand.
2. Masten skal være tilgængelig for andre operatører. Standardaftale om vilkårene for e.v.t. anden 
operatør skal særskilt ubetinget godkendes af Jægerspris Kommune.
3. Aftale om arealets erhvervelse/benyttelse skal indgås med Jægerspris Kommune.
4. Eventuelle geotekniske problemer i forbindelse med fundering af bygværket er Jægerspris 
Kommune uvedkommende. Det forudsættes, at bygværket dimensioneres under overholdelse af 
gældende funderingsnormer.
5. Frederiksborg Amt skal godkende projektet med hensyn til foranstaltninger, der er 
miljømæssigt begrundede.

Beslutning:

Indstillingen godkendt.

Der udarbejdes et konkret forslag til lejekontrakt, der forelægges økonomiudvalg og byråd til 
godkendelse.

1 > /
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Punkt 27

MødeiTM U d. 28-01-99

Journalnr. BM-13,11.00A04 Sagsid: 12468 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Reform af natur gassektoren i Danmark

Økonomi:

Sagsfremstilling:
Bilag: Skrivelse af 16.12 1998 fra

Miljø & Energiministeren/Finansministeren/Økonomiministeren.

Regeringen har på baggrund af en række møder med de regionale naturgasselskaber fremsat 
forslag om en reform af naturgassektoren.

På denne baggrund retter Regeringen ved skrivelse af 16.12. 1998 direkte henvendelse til de 
regionale selskabers ejerkommuner for at informere om statens tilbud til kommunerne m.v.

Det er regeringens opfattelse, at der er en række fordele forbundet med at samle 
naturgasselskabeme i et statsligt enhedselskab.

Regeringens oplæg indeholder et tilbud, der for kommunerne betyder, at kommunerne 
“gældsafløftes” for de garantier, kommunerne har tegnet sig for i naturgasselskabeme. Hver 
kommune vil tillige modtage et økonomisk kontant provenu, der udbetales over 3 år. Dette 
provenu modsvarer bl.a . kommunernes kontante indskud i selskaberne, forrentning m.v.

For-Jægerspris Kommune betyder tilbudet en gældsafløffning på kr. 39,08 mill. samt et kontant 
provenu på kr. 3,133 mill.

Regeringen anmoder kommunerne om at tage stilling til statens tilbud,således at kommunernes 
stillingtagen kan foreligge gennem de regionale naturgasselskaber senest den 1. marts 1999. Det 
forudsættes, at statens tilbud behandles på de kommende repræsentantskabsmøder i de regionale 
selskaber.

Indstilling:

Til drøftelse

Beslutning:

Sagen videresendes til økonomiudvalg og byråd til drøftelse.
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Møde i ØK den 11-02-99

Beslutning:

v  /cyv\ck&jnb . L̂ fckli
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Besvaret:
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Punkt 28

M ødeiT M U  d. 28-01-99

Journalnr. BM-07.01.08029 Sagsid: 12458 Sagsbehandler: HPS/TF Fmd. init.

Takststigning på afgiftpligtigt affald

Økonomi:

Sagsfremstilling:

På baggrund af forslag til finanslov, hvori der er lagt op til afgiftsforhøjelser på det 
afgiftspligtige affald, har AF AV’s bestyrelse på et ekstraordinært bestyrelsesmøde d. 22. 
december 1998 besluttet en ændring af AF AV’s takster for 1999. Taksterne bliver som følger:

1998 1999 1999 ændret
Dagrenovation, usorteret 491 476 546
Dagrenovation, biologisk 415 391 391
Dagrenovation, restaffald 491 476 546
Andet kommunalt affald 491 476 546
Bioaffald fra andre 
Brandbart fra erhverv -

612 630 630

Strandvangen 670 690 760
Strukturmateriale 43 154 154
Slam 1200 0 0
Brandbart fra erhverv - KARA, 
Vestforbrændingen

581 546 696 *

De ændrede takster kommer til at betyde en merudgift for Jægerspris Kommune på ca. kr 
200.000,-, der søges som ekstrabevilling.

Økonomisk afdeling d. 11. januar 1999:
Da der er et budgetoverskud i 1998, og budgettet for 1999 er lagt ud fra budgettet 1998, indstilles 
det at afvente med tillægsbevillingen til budgetopfølgningen i oktober måned 1999.

Fællesforvaltningen den 11. januar 1999:
Det indstilles, at sagen sendes videre til Økonomiudvalget til orientering samt at stillingtagen til 
tillægsbevilling udsættes til oktober.

Beslutning:
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Indstillingen godkendt.

Mode i ØK den 11-02-99

Beslutning:

Jr. n
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Mode i ØK d. 11-02-99

Journalnr. BM-00.01007 Sagsid: 12505 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Afskrivning af restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Der er udarbejdet en liste over 12 restancer - totalbeløb kr. 747.038,97.

Begrundelsen for at afskrive de 12 restancer er følgende:

- Restancerne er bortfaldet, og der har ikke været mulighed for at opkræve restancerne 
indenfor den 5-årige forældelsesfrist

- Børnetilskudslovens § 31.1.

At afskrive ovennævnte restancer betyder, at da kommunen ikke har haft mulighed for at 
inddrive restancerne jvff. ovennævnte grunde, så må det offentlige konstatere et tab på nævnte 
beløb.
Ved bistandshjælp må Jægerspris Kommune bære 50% af tabet og for daginstitutionsrestancer og 
boligsikring 100%. Med hensyn til børnebidrag er der intet tab for Jægerspris Kommune, idet der 
er 100% statsrefusion..

Fællesforvaltningen indstiller, at beløbet kr. 747.038,97.
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Punkt 30

Mode i ØK d. 11-02-99

Journalnr. BM-25.45.00 Sagsid: 12504 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Oversigt over restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Opgørelsesdato 31.03.98 30.06.98 30.09.98 31.12.98

BOLIGSIKRING:
Restancer i kr. 207.185 182.602 188.033 286.025
Ved inddrivelse, går 100% 
til Jægerspris Kommune

EJENDOMSSKAT
Restancer i kr. 8.503 0 0 0
Ved inddrivelse går ejen
domsskatterne 100% 
til Jægerspris Kommune, idet 
Amtets andel er afregnet.

UNDERHOLDSBIDRAG:
Restancer i kr. 7:921.830 7.533.711 7.971.096 6.966.839

Oplaævning af bidrag be
tyder intet for Jægerspris K.

BISTANDSHJÆLP:
Restancer i kr. 2.932.830 2.857.073 2.679.773 2.808.691
Ved inddrivelse går 
50% til Jægerspris K.

KRAV. SOM ANDRE KM.
HAR BEDT JÆGERSPRIS 
OM AT OPKRÆVE:
Restancer i kr. 1.471.980 1.317.435 1.133.069 1.066.406
Ved inddrivelse går 
0% til Jægerspris K.

DAGINSTITUTION
Restancer i kr. 430.184 340.576 290.974 276.088
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Ved inddrivelse går 
100% til Jægerspris K

B- OG RESTSKATTER:
Se specifikation
Antal restancer 359 306 304 - - •  298
Restancer i kr. -9.937.633 9.188.505 9.186.564 10.299.176

IALT ___________ 22.909.347______ 21.419.902 21.449.509 21.703.225

B- og restskatter fordeler sig pr. 31.12.98 på følgende indkomstår:

For 85 - 92 2.170.244
For 93 - 95 2.742.994
For 96 - 98 5.385.938

Skatter til og med 1992 er statskrav. For 93, 94 og 95 tilfalder 40% af de opkrævede restancer 
Jægerspris Kommune. For indkomstårene 96, 97 og 98 er der også tale om statskrav.

Fællesforvaltningen indstiller, at ovennævnte forelægges til efterretning.

Jr. nr.

Beslutning:
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Punkt 31

M ødeiØ K d. 11-02-99

Journalnr. BM-01.01.02A04 Sagsid: 11433 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Detailhandelsplanlægning - tværkommunalt/amt samarbejde

Økonomi:

Sagsfremstilling:

BILAG: Rapport fra Institut for Center-Planlægning, november 1998.

Institut for Center-Planlægning fremsender delanalyse omfattende Jægerspris Kommune.

Detailhandelsundersøgelsen omfatter alle kommuner i Frederiksborg Amt.

Formålet med analysen er at tilvejebringe et grundlag for en revision af såvel Regionplanen som 
kommuneplanerne i amtet m.h.t. retningslinier for detailhandelen m.v. i overensstemmelse med 
ændringsloven vedrørende lov om planlægning (detailhandel m.v.).

INDSTILLING:

Til orientering
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Punkt 32

Mode i ØK d. 11-02-99

Journalnr. BM-01.01.03 Sagsid: 12517 Sagsbehandler: SA/TF Fmd. init.

Regionplan 2001, Frederiksborg Amt indleder planprocedure# ved 
udsendelse af beretning m.v.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Bilag: Notat fra forvaltningen dateret den 2. februar 1999,

Regionplanen skal revideres hvert fjerde år. Frederiksborg Amt har jf, lovens §23 primo januar 
1999 udsendt “beretning”. Beretningen skal omfatte den hidtidige planlægning, påtænkte 
ændringer samt en vurdering af udviklingen.

De 5 regionale planmyndigheder i hovedstadsområdet har samtidig fremsendt en “Fælles 
Beretning” i forbindelse med revisionen.

Beretningerne udsendes i offentlig høring med en høringsfrist, der er fastsat til den 31. marts 
1999.
I debatperioden vil amtet afholde en række møder.

Efter at have modtaget forslag og ideer til beretningen, udarbejder Amtsrådet et forslag til 
Regionplan 2001. Dette forslag udsendes'ligeledes i offentlig høring. Høringen vil finde sted i 
perioden september - november 2000.

Frederiksborg Amt har samtidig udsendt debatoplægget “Erhvervspolitiske udfordringer”med 
høringsfrist til 19. marts 1999. Amtsrådet skal endeligt træffe beslutning om erhvervspolitikken 
den 20. maj 1999.

Foruden forannævnte debatmateriale udgør den nugældende Regionplan 1997 et vigtigt grundlag 
for den kommende debat. Byrådet har mulighed for at genfremsætte ikke opfyldte ønsker. 
Hovedspørgsmål fra Regionplan 1997.
1. Kyndby losseplads er fastholdt.
2. 2 sommerhusområder ikke overført til byzone.
3. Nej til byudvikling i Jægerspris by. (støjzone)
4. Cykelsti til Kulhuse ikke medtaget.

Miljø & Energiministeriet har den 21. januar 1999 udsendt “Statlig udmelding til 
regionplanrevision 2001”. Udmeldingen indeholder de rammer som planlægningen skal indordne 
sig.
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Der er den 23. februar 1999 aftalt møde med repræsentanter fra Frederiksborg amt. Mødet 
afholdes i forbindelse med byrådsmødet.

formulering af en fællesudtalelse til senere forelæggelse ved byrådene.

På administrativt niveau er der aftalt møde med teknikere fra amtet den 25-. februar-1999. 

Fællesforvaltningen, d. 2. februar 1999

Det indstilles, at sagen tages til orientering. Sagen genoptages på økonomiudvalgets møde i 
marts mdr.

Beslutning:

Sagen vil tillige blive behandlet i forbindelse med “cirkelsamarbejdet” med henblik på

) K W R f
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Punkt 33

Mode i ØK d. 11-02-99

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9675 Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Efterretningssager

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Plant et Træ fremsender skrivelse dateret 21. januar 1999, vedr. Årtusindski ffe-egen.

Beslutning:
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Punkt 34

Møde i ØK d. 11-02-99

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441 

Meddelelser fra:

Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


